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Preben Mac  
 
Referat af afdelingsbestyrelsesmødet den 27. februar 2019 
 
På mødet deltog: 
Torben Andersen (TAN), Birthe Rasmussen (BIR), Henrik Hansen (HHA), Michael Tang Pedersen 
(MTP), Birgit Borre (BBO), Allan Olsson (ASO), Gitte Winther (GIW), Jens Basballe (JEB) og 
Preben Mac (MAC). 
 
Afbud fra: 
- 
 
Møder i 2019: 
Styregruppemøde Onsdag 6. marts 2019  16.30 
Afdelingsmøde  Tirsdag 12. marts 2019 18.30 
LAB rep. møde budget Tirsdag 19. marts 2019 17.00 
Nytårskur Lørdag 30. marts 2019 18.00 
Bestyrelsesmøde  Tirsdag 9. april 2019 16.30 
Bestyrelsesmøde Tirsdag  7. maj 2019 17.00 
Styregruppemøde Tirsdag 14. maj 2019 16.30 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 18. juni 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 27. august 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 24. september 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 22. oktober 2019 17.00 
Afdelingsmøde Tirsdag 5. november 2019 18.30 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 5. november 2019 Efter afd. mødet 
Best.middag Lørdag 9. november 2019 18.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 19. november 2019 17.00 
LAB rep. møde Torsdag 12. december 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 17. december 2019 17.00 
 
Dagsorden. 

1. Besigtigelse af udearealer ved blok B. 
2. Åbent Hus.  
3. Valg af referent. 
4. Godkendelse af dagsorden.  
5. Diverse småsager.  
6. Godkendelse af referater af møde den 15. januar 2019.  
7. Opfølgning på referat af møde den 15. januar 2019.  
8. Opfølgning på afdelingsmødet den 13. november 2018, herunder projekt om afkalkning af 

brugsvand.  
9. Nyt fra ejendomslederen.  
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10. Affaldshusene, mulighed for tiltag, som mindsker driftens arbejde med at holde 
affaldshusene pæne.  

11. Bedre belysning i garagegård.  
12. Afdelingsmøde 12. marts 2019, beretning, budget, forslag om arrangement, indkomne 

forslag mv.  
13. Helhedsplanen, gennemgang af udkast til styregruppemøde den 6. marts, seneste nyt, 

gennemgang af seneste byggemødereferat, fejlplaceret lygtepæl ved 255 øst mv.  
14. Prioritering af forbedringer og vedligeholdelsesarbejder, som der bl.a. ikke var økonomi til i 

helhedsplanen.  
15. Svar fra billardklubben om røggener. 
16. Opdatering af ordensregler og råderetskatalog 
17. Meddelelser fra formanden.  
18. Henvendelse fra beboerne.  
19. Indgående og udgående post.  
20. Indkomne forslag.  
21. Eventuelt. 

 
Ad. 1 
Dæksler i græsplænen ved blok B skal flyttes ned i terræn, og der skal noget beplantning rundt 
om, så de gemmes væk. Tages på næste styregruppemøde og bestyrelsesmøde. 
 
Legeplads ved 253-249 skal repareres og overfladebehandles. Tage skal udskiftes. 
 
Skader på gelænder i kældernedgangen 253 og tage på affaldshuse tages op på 
styregruppemødet. 
 
Markeringsstander med afmærkningsbånd opsættes overfor garagerne mellem 249 og 253 
opsættes med skilt om parkering forbudt. 
 
Fejlplaceret lygtepæl ved 255 øst, tages op på styregruppemødet. 
 
Beplantningsbæltet langs selskabslokalernes køkkener og varmecentral nedlægges. 
 
Der laves en streg i asfalten langs selskabslokalerne for markering af lovlig parkering. 
 
Der opsættes blomsterkummer på østsiden af 259, så der ikke kan parkeres overfor affaldshuset. 
 
Gitte undersøger mulighed for tilskud fra Johannes Fogs fond. 
 
Ad. 2 
Der kom 4 gæster til åbent hus. 
 
Forslag om nye P-pladser på beplantningsareal mellem gavl 249 og legeplads. Det ønsker 
afdelingsbestyrelsen ikke. 
 
Ønske om flere planter og grønne planter på udearealerne, som f.eks. løgplanter og 
sommerfuglebuske. Der ønskes et sted til selvplantning. Bestyrelsen ønsker ikke selvplantning, 
men synes ellers, at forslaget med flere planter på udearealerne er en god ide. Når arbejdet med 
helhedsplanen slutter i løbet af året tages sagen op igen. 
 
Forslag om fælles arbejdsdag hvor man f.eks. laver forårsrengøring på udearealerne. Bestyrelsen 
synes, at det er et godt forslag, og ser gerne at en gruppe beboere vil stå for arrangementet. 
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Ønske om lidt mere reklame for den store service der ydes i receptionen. Der forsøges at gøre 
mere reklame for receptionens service. 
 
Der sættes skilte med max. 20 km/time ved kørearealerne.  
 
Åbent Hus er tænkt som en mulighed for, at beboere kan komme med gode forslag, der er til gavn 
for beboerne, og som kan gøre Sorgenfrivang II til et bedre sted at bo. Spørgsmål om driften skal 
ikke behandles på Åbent Hus, men skal rettes til ejendomskontoret. 
 
Næste Åbent Hus afholdes den 9. april 2019 kl. 17.30. 
 
Ad. 3 
Mac blev valgt som referent. 
 
Ad. 4 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Ad. 5  
Vinduerne ved elevator og reposerne vaskes i blok A og B. 
 
Papcontainere flyttes ud fra affaldshusene og stilles ved siden af affaldshusene. 
 
Skilt på kattegruscontaineren opsættes. 
 
Ad. 6  
Referat af møde den 15. januar 2019 blev godkendt. 
 
Ad. 7  
Bogreoler ved vaskeriet til byttebøger er opsat.  
 
Der er opsat selvklæbende skilte med ”Parkering forbudt” midlertidigt på elevatorruden indtil ny 
asfalt med afmærkning etableres.  
 
Der har været brand på vaskepladsen i garagegården. Der er sket skader for små 140.000 kr. 
Beholdere med olie og lignende er blevet fjernet fra området. 
 

Den store legeplads er tæt på at være færdigrenoveret. 
 
Ovenlysvinduerne i børnehaven er blevet udskiftet. 
 
Der er udsendt materiale til beboerne om hvordan affald i fremtiden skal sorteres. 
 
Ad. 8  
Arbejdsgruppen har besluttet at droppe forslaget om afkalkning af brugsvandet på grund 
sundhedsrisiko og økonomi. Arbejdsgruppen vil følge udviklingen på området, og vil eventuelt tage 
sagen op igen, hvis udviklingen tilsiger det. Dette vil blive meddelt på næste afdelingsmøde. 
 
Ad. 9  
Ejendomslederen oplyste: 
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Alle affaldskuber er blevet opsat, og sorteringsvejledning er udsendt.  
 

Ad. 10  
Driften bruger meget tid på affaldshåndtering. Der anvendes ca.1 årsværk til håndtering af 
affaldet herunder sortering af affald i affaldshusene. 
 
ASO og HHA ser på muligheder for ændring af affaldshåndteringen, så ressourcerne kan 
frigives til mere fornuftige ting. 
 
Ad. 11  
Der har igen været indbrud i garagerne. 
 
Afdelingsbestyrelsen får etableret ekstra belysning mv. i garagegården. 
 
Ad. 12  
Udkast til beretningen blev tilrettet. 
Der er ikke indkommet forslag til behandling på afdelingsmødet. 
Afdelingsbestyrelsen stiller forslag om evt. at lave et arrangement i anledningen af at 
arbejdet med helhedsplanen snart er afsluttet. 
Udkast til budget blev godkendt.  
 
Ad. 13  
Børnehaven flytter tilbage i weekenden 2. og 3. marts. 
 
Bygherrearbejder er igangsat i 247.  
 
Dagsordenen til styregruppemødet den 6. marts 2019 blev gennemgået. 
 
Bestyrelsen ønsker følgende på dagsordenen: 
 
Besigtigelse af udearealer og bygningsfacader ved blok B. 
Næste styregruppemøde er den 14. maj. 
 
Der er opsat en lygtepæl på parkeringsarealet ved 255 på østsiden. DAB er blevet 
anmodet om at fjerne lygtepælen. 
 
Ad. 14  
Bestyrelsen arbejder med følgende punkter: 
 

 Rosenhaven 

 Området ved affaldssuget 

 Selskabslokaler 

 Kældergange 

 P-pladser 

 Nyttehaver 

 Langtidshenlæggelser 
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 Garageanlæg 

 Forbedring og vedligeholdelsesarbejder 

 Legeplads mellem 249 og 253 

 Kældernedgange 

 Indgangspartier 
 
Bestyrelsen skal vurdere hvad der skal laves, hvad det koster, og hvornår det skal laves. 
 
Rosenhaven. Følgende forslag blev nævnt: 
 

 Rosenhaven etableres med græs, blomsterbed og bænke 

 Rosenhaven etableres med stier, hække, bænke og græs 

 Der opsættes en form for belysning i Rosenhaven  

 Udnytte eksisterende rum til f.eks. salg af is eller andet. 
 
HHA udleverede en skitse over forslag til indretning af Rosenhaven. Er mailet til 
bestyrelsen. 
 
Selskabslokaler. Der var enighed om følgende: 
Lokalerne trænger til en kraftig renovering herunder gulve, lofter, facader, belysning, 
toiletter, ventilation, omfangsdræn, varmesystem og køkkener. Mandskabsrummet bør 
udvides. De faste skabe skal bevares. 
 
Kældergange: Der er ikke akut behov for at renovere kældergangene. Inddækning af 
kabler ønskes snarest. 
 
Næste bestyrelsesmøde begynder kl 16.30 hvor affaldssuget og materielgården 
besigtiges. 
 
Ad. 15 
Der er kommet svar fra billardklubben vedrørende afdelingsbestyrelsens henvendelse af 
gener fra rygning. 
 
Vi tager svaret til efterretning og ser om tiltagene løser problemet. 
 
Ad. 16 
Ordensregler og råderet, skal ændres vedrørende nedtagning af vægge. Ændringen 
foretages centralt af DAB. 
 
Bestyrelsen genstarter arbejdet med opdatering af ordensreglementet snarrest muligt. 
 
Ad. 17 
De nye regler om, at man ikke må opsætte skumtapet i Sorgenfrivang 2, skal sendes til 
DAB.  
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Mac orienterede om en henvendelse fra en journalist og om møder i LAB og i 
Integrationsrådet. Mac spurgte til erfaringerne med dialogforummet og budgetcafeen. 
Svarene tages med til LAB. 
 
Ad. 18 
Der har været en henvendelse om parkering foran garagerne mellem blok B og C. Blev 
behandlet under punkt 1. 
 
Ad. 19 
Intet 
 
Ad. 20 
Intet 
 
Ad. 21 
Der er kommet et nyt MESC-system, til bedre Wi-Fi i de store lejligheder. Kan købes på 
ejendomskontoret.  
 
 
 
 
Mødet sluttede kl. 22.42 
 
 
Mac 


